

柬埔寨王国  
国家 宗教 君主

柬埔寨王国政府  
序号：166 OrNKr.BK

法令  
2023 年公务员、工人/雇员的年假表

王国政府

- 已阅柬埔寨王国宪法。
- 已阅 2018 年 9 月 6 日关于提名柬埔寨王国政府的 NS/RKT/0918/925 号皇家法令。
- 已阅 2020 年 3 月 30 日关于提名和调整柬埔寨王国政府组成的 NS/RKT/0320/421 号皇家法令。
- 已阅 2018 年 6 月 28 日颁布《部长会议组织和运作法》的 NS/RKM/0618/012 号皇家法典。
- 已阅 2005 年 8 月 5 日关于将国家和国际节日常设委员会改为国家和国际节日组织委员会的 NS/RKT/0805/354 号皇家法令。
- 根据王国政府 2021 年 8 月 19 日关于 2022 年公务员、工人/雇员假期日历的第 145 号二级法令 (OrNKr.BK)。
- 已阅 1996 年 4 月 30 日关于柬埔寨王国公务员每周工作表的第 21 号二级法令 (OrNKr.BK)。
- 已阅 2010 年 2 月 23 日关于组织国家和国际节日的国家委员会总秘书处的组织和运作的第 25 号二级法令。
- 应国家组织国家和国际节庆活动委员会主任的要求。

决定

条款 1:

柬埔寨王国的公务员、工人/雇员应享有 2023 年的公共假期，按日历规定如下:

- |                  |       |    |
|------------------|-------|----|
| - 1 月 1 日        | 元旦节   | 一天 |
| - 1 月 7 日        | 胜利日   | 一天 |
| - 3 月 8 日        | 国际妇女节 | 一天 |
| - 4 月 14、15、16 日 | 柬新年   | 三天 |
| - 5 月 1 日        | 国际劳动节 | 一天 |
| - 5 月 4 日        | 比萨宝蕉节 | 一天 |

协会非官方翻译

- 5月8日	御耕节	一天
- 5月14日	国王诞辰	一天
- 6月18日	国母诞辰	一天
- 9月24日	立宪节	一天
- 10月13日、14日、15日	亡人节	三天
- 10月15日	国父逝世纪念日	一天
- 10月29日	国王登基日	一天
- 11月9日	独立节	一天
- 11月26日、27日、28日	送水节	三天

**条款 2:**

任何负有处理国际通信职责的部委和机构都应有其官员随时待命，以处理该任务。

**条款 3**

任何违反该法令的规定均被作废。

**条款 4**

负责国务事务部部长、部长、所有部委和机构、所有市政府和省长应自签署日起执行该法令。



2022年8月12日于金边

总理

(签字与盖章)

洪森亲王

**收信单位:**

- 皇宫部
- 宪法委员会总秘书处
- 参议院总秘书处
- 国民议会总秘书处
- 内阁总理府
- 副总理内阁
- 如第 4 条
- 公报
- 存案

**Kingdom of Cambodia  
Nation Religion King**

**Royal Government of Cambodia**  
No. 166 OrNkr.BK

**Sub-decree  
on  
Holiday Calendar for Civil Servants, Workers/Employees for 2023**

**Royal Government**

- Having seen the Constitution of the Kingdom of Cambodia
- Having seen the Royal Decree NS/RKT/0918/925 dated 06 September 2018 on Nomination of Royal Government of Cambodia
- Having seen Royal Decree NS/RKT/0320/421 dated 30 March 2020 on Nomination and Adjustment to the Composition of the Royal Government of the Kingdom of Cambodia
- Having seen the Royal Code NS/RKM/0618/012 dated 28 June 2018 promulgating the Law on Organization and Functioning of the Council of Ministers
- Having seen Royal Decree NS/RKT/0805/354 dated 05 August 2005 on Modification of the Permanent Commission for National and International Festivals into the National Committee for Organizing National and International Festivals.
- According to Sub-decree 145 OrNkr.BK dated 19 August 2021 of the Royal Government on Holiday Calendar for Civil Servants, Workers/Employees for 2022
- Having seen Sub-decree 21 OrNkr.BK dated 30 April 1996 on Weekly Work Schedule for Civil Servants in the Kingdom of Cambodia
- Having seen Sub-decree 25 OrNkr.BK dated 23 February 2010 on Organization and Functioning of General Secretariat of National Committee for Organizing National and International Festivals
- At the request of the Head of the National Committee for Organizing National and International Festivals;

**Hereby Decide**

**Article 1:**

Civil servants, workers/employees of the Kingdom of Cambodia shall be entitled to public holidays for 2023 as per the calendar as follows:

- 01 January	International New Year Day	One day
- 07 January	Victory Day over Genocide	One day
- 08 March	International Women's Day	One day
- 14, 15, 16 April	Khmer New Year Days	Three days
- 01 May	International Labor Day	One day
- 04 May	Visak Bochea Day	One day
- 08 May	Royal Plowing Ceremony	One day
- 14 May	King Norodom Sihamoni's Birthday	One day
- 18 June	Queen Monineath's Birthday	One day
- 24 September	Constitutional Day	One day
- 13, 14, 15 October	Pchum Ben Festival	Three days
- 15 October	Respect the spirit of the late King Father	One day
- 29 October	Coronation Day of King Sihamoni	One day
- 09 November	National Independence Day	One day
- 26, 27, 28 November	Water Festival	Three days



Unofficial translation by GMAC

**Article 2:**

Any ministry and institution having a duty to deal with international communication shall have its officials on standby permanently for dealing with the task.

**Article 3:**

Any provision contrary to this Sub-decree shall be abrogated.

**Article 4:**

Minister in charge of the Council of Ministers, ministers of all ministries and institutions, all municipal and provincial governors shall implement this Sub-decree from the date of signature.



Phnom Penh, 12 August 2022

**Prime Minister**

*(signed and stamped)*

**Samdech Akka Moha Sena Padei Techo Hun Sen**

**Place to receive:**

- Ministry of Royal Palace
- General Secretariat of Constitutional Council
- General Secretariat of Senate
- General Secretariat of National Assembly
- Cabinet of Samdech Akka Moha Sena Padei Techo Prime Minister
- Cabinet of Deputy Prime Minister
- As in Article 4
- Official gazette
- Archives